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P R O T O K O Ł  Nr XIV/15 

 

sesji Rady Gminy Łagów odbytej w dniu  28 października 2015  roku. 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

W obradach sesji udział wzięli:  radni według załączonej listy obecności, Pan 

Paweł Marwicki Wójt Gminy Łagów, Zastępca Wójta Gminy Pan Zbigniew 

Meducki, Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy, Pan Bogdan Gierada członek  

Zarządu Powiatu Kieleckiego, Dyrektorzy szkół: Pani Elżbieta Ginał, Pani 

Małgorzata Bęben, Pan Wiesław Nawrocki, Pan Rafał Kozieł projektant, 

mieszkańcy oraz sołtysi. 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

            

             1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

             2. Przyjęcie porządku obrad. 

             3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

             4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 

             5. Informacja Wójta Gminy Łagów o stanie realizacji zadań oświatowych 

                 za rok szkolny 2014/2015 oraz o wynikach sprawdzianu i egzaminu  

                 w szkołach prowadzonych przez Gminę Łagów. 

             6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

                  - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata  

                     2015-2030, 

                  - zmian w budżecie gminy Łagów  na 2015 rok, 

                  - zmiany uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla 

                    Gmin Nowa Słupia, 

                  - udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego, 

                  - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu  

                    sołectwa Czyżów na terenie gminy Łagów, 

                  - zmiany Statutu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, 

                  - nabycia na rzecz Gminy Łagów nieruchomości położonej w obrębie  

                    Nr 0005 Łagów, z przeznaczeniem pod projektowaną drogę   

                    gminną, 

                  - zmiany uchwały Rady Gminy Łagów Nr XLIII/238/13 z dnia 

                    06 lutego  2013 roku w sprawie określenia regulaminu targowisk    

                    istniejących  terenie gminy Łagów. 
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              7. Sprawy różne. 

              8. Wnioski i interpelacje. 

              9. Zakończenie obrad.   

 

 

Pkt 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz, 

powitał radnych, zaproszonych gości i stwierdził, że w sesji bierze udział 15 

radnych na ogólną liczbę 15, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Pkt 2. Projekt porządku obrad przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Marek Bartkiewicz. 

 

Pan Paweł Marwicki Wójt Gminy zawnioskował o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie nabycia na rzecz Gminy Łagów 

nieruchomości położonej w obrębie   Nr 0005 Łagów, z przeznaczeniem pod 

projektowaną drogę   gminną. 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy  zawnioskowała o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Kieleckiego. 

 

Pan Tadeusz Kotwa w imieniu grupy radnych złożył Przewodniczącemu Rady 

Gminy  wniosek o włączenie do porządku obrad dzisiejszej sesji, projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Łagów Nr XLIII/238/13 z 

dnia 06 lutego 2013 roku w sprawie określenia regulaminu targowisk 

istniejących na terenie gminy Łagów. 

/ wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu / 

 

Wniosek zgłoszony przez Pana Wójta w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Wniosek zgłoszony przez panią Skarbnik Gminy w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Wniosek zgłoszony przez Pana Tadeusza Kotwę w głosowaniu został przyjęty 

przy 12 głosach za, 2 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowali radni: Pan Marek Bartkiewicz, Pani Ewelina 

Łata, Pan Mirosław Duda, Pan Czesław Masternak, Pan Tadeusz Kotwa, Pan 

Paweł Machul, Pan Wojciech Błosiński, Pan Jan Domański, Pan Waldemar 
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Sitarski, Pan Bogusław Siwonia, Pani Izabela Garbacka- Łach, Pan Józef 

Wójcik. 

 

Przeciw głosowali radni: Pan Zdzisław Zwoliński, Pan Stanisław Rycombel 

Wstrzymała się od głosu Pani Hanna Ozdoba. 

Po naniesieniu poprawek, porządek obrad w głosowaniu został przyjęty 

jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Pkt 3.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że 

protokół z poprzedniej sesji został przed rozpoczęciem dzisiejszego posiedzenia 

wyłożony do wglądu. 

Protokół w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

Pkt 4. Wójt Gminy Pan Paweł Marwicki złożył sprawozdanie z działań 

podjętych między sesjami. 

/ sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu / 

 

Informację o wynikach i przebiegu wyborów do Sejmu i Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej na terenie gminy,  przeprowadzonych 25 października 

2015 roku przedstawił Zastępca Wójta Pan Zbigniew Meducki. 

 

Pkt 5.  Informację Wójta Gminy Łagów o stanie realizacji zadań oświatowych 

za rok szkolny 2014/2015 oraz o wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach 

prowadzonych przez gminę Łagów przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani 

Luiza Szyndlarewicz kierownik Biura Obsługi Szkół oraz Dyrektorzy Szkół z 

terenu gminy Łagów. 

Poinformowała, że ustawa z 2009 roku o zmianie ustawy o systemie oświaty 

oraz o zmianie niektórych innych ustaw, zobligowała organ wykonawczy 

jednostki samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października do 

przedstawienia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego, 

informacji o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok 

szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminu w szkołach, których 

prowadzenie należy do zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego. 

W roku szkolnym 2014/2015 Gmina Łagów była organem prowadzącym dla 

trzech szkół podstawowych, jednego gimnazjum, zasadniczej szkoły zawodowej 

oraz czterech Punktów Przedszkolnych, w których kształciło się 852 uczniów. 

Pani Luiza Szyndlarewicz poinformowała także o finansowaniu zadań 

oświatowych, wydatkach oświatowych w roku 2014, kosztach utrzymania 

jednego ucznia w roku 2014 oraz dowozie uczniów do placówek oświatowych. 

/ informacja stanowi załącznik do protokołu / 
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Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że problemy oświaty są dla nas bardzo 

ważne. 

Zdaniem Pana Zwolińskiego sprawy  oświatowe powinny być wcześniej 

omówione na posiedzeniu komisji.  

 

Pkt 6. Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała, że podstawę do 

wieloletniego prognozowania stanowiły dane budżetowe będące wynikiem 

analizy dotychczasowych wykonanych budżetów Gminy Łagów oraz wskaźniki 

przedstawione przez Ministerstwo Finansów, w wytycznych dotyczących 

założeń makroekonomicznych na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych 

jednostek samorządu terytorialnego. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej zwiększone zostały dochody budżetu o 

kwotę 730.183,71zł i o taką samą kwotę zwiększone zostały wydatki budżetu w 

2015 roku. 

Po stronie dochodów zwiększone zostały dochody bieżące w kwocie 

930.183,71zł, a dochody majątkowe zmniejszyły się o kwotę 200.000,00zł. 

Po stronie wydatków, wydatki bieżące zostały zwiększone o kwotę 

860.763,71zł, a wydatki inwestycyjne zmniejszyły się o kwotę 130.580,00zł. 

Zmniejszyły się wydatki na obsługę długu o kwotę 100.000,00zł. 

W przedsięwzięciach zmniejszone zostały wydatki w roku 2015 na zadaniu 

inwestycyjnym pn:”Przebudowa budynku OTL w Sędku dla potrzeb Domu 

Dziennego Pobytu Senior Vigor” o kwotę 160.780,00zł. 

Wprowadzone zostało nowe przedsięwzięcie „Ochrona obszarów Natura 2000 

na terenie woj. Świętokrzyskiego poprzez ukierunkowanie ruchu turystycznego 

przyjaznego przyrodzie”. 

Wydatki zaplanowane zostały w 2016 i 2017 roku, przy dofinansowaniu w 

wysokości 85% wartości zadania. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/15 w sprawie Wieloletniej 

prognozy Finansowej Gminy Łagów na lata 2015-2030 przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz.  

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Zmiany w budżecie Gminy na 2015 rok, zarówno po stronie dochody, jak i 

wydatki przedstawiła i szczegółowo omówiła Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik 

Gminy. 

Do przedstawionych zmian radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łagów na 2015 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 
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W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy poinformowała,  że przygotowany 

został projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji dla Gminy Nowa Słupia w kwocie 15.000zł, z przeznaczeniem na zakup 

pieca do centralnego ogrzewania w budynku szkoły w Paprocicach. 

Podstawą przekazania środków na realizację pomocy jest  zawarta umowa, która 

określa przeznaczenie i zasady rozliczenia środków. 

 

Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nowa 

Słupia przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy powiedziała, że na dzisiejsze 

posiedzenie  przygotowany został projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w formie dotacji dla Powiatu Kieleckiego w kwocie 

245.400zł, w tym: 

1. na przebudowę dróg powiatowych kwota 240.000zł 

2. na program ograniczania skutków niepełnosprawności kwota 5.400zł. 

Podstawą przekazania środków na realizację pomocy jest zawarta umowa 

pomiędzy Gminą Łagów, a Powiatem Kieleckim, określająca przeznaczenie i 

zasady rozliczenia środków. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Kieleckiego przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Rafał Kozieł- projektant poinformował, że uchwała w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu sołectwa Czyżów na terenie 

gminy Łagów kończy tryb postepowania w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, przewidziany w art. 17 ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Posiadanie przez gminę planu zagospodarowania przestrzennego jest bardzo 

ważne dla gminy, gdyż plan miejscowy jest dokumentem prawa miejscowego na 

podstawie, którego można wydawać decyzje administracyjne/ głównie 

pozwolenia na budowę i decyzje w sprawie podziałów nieruchomości/. 

Przedmiotowy plan obejmuje obszar całego sołectwa.  
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Plan miejscowy jest zgodny z polityką przestrzenną gminy określoną w zmianie 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Łagów. 

 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu sołectwa Czyżów na terenie gminy Łagów 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że zgodnie ze Statutem Związku 

Gmin Gór Świętokrzyskich, przystąpienie nowego członka do Związku wymaga 

zmiany w Statucie Związku, polegającej na powiększeniu liczby członków 

Związku. 

W związku z przystąpieniem Gminy Pawłów do Związku Gmin Gór 

Świętokrzyskich, konieczne jest dokonanie  zmiany w Statucie Związku przez 

wszystkie zainteresowane gminy. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Pan Wójt Paweł Marwicki poinformował, że zgodnie z przyjętymi zasadami 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Łagów, 

które stanowią załącznik do uchwały z dnia 20 kwietnia 2012 roku, nabywanie 

nieruchomości na rzecz gminy dokonuje się w przypadkach uzasadnionych 

interesem gminy, w tym między innymi realizacją celów publicznych. 

W przedmiotowej sytuacji zachodzi przypadek nabycia nieruchomości z 

przeznaczeniem pod projektowaną drogę gminną, wyrażenie zgody na nabycie 

jest w pełni uzasadnione. 

Pan Wójt poinformował, że spadkobiercy złożyli ofertę cenową w kwocie 

35zł/m
2
. 

Zaproponowaliśmy kwotę 20zł/m
2
 i otrzymaliśmy odpowiedź, że godzą się na 

kwotę 21zł/m
2
. 

 

Projekt uchwały w sprawie nabycia na rzecz gminy Łagów nieruchomości 

położonej w obrębie Nr 0005 Łagów, z przeznaczeniem pod projektowaną drogę 

gminna przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
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/ uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz  zapoznał radnych, z 

przedłożonym przez Pana Tadeusza Kotwę projektem uchwały inicjatywnej 

grupy radnych, zmieniającym uchwałę Rady Gminy w sprawie określenia 

regulaminu targowisk istniejących na terenie gminy Łagów. 

Zapoznał także  z uzasadnieniem do w/w projektu uchwały.  

 

Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że jest zaskoczony, że projekt uchwały tak 

szybko trafił pod obrady. 

Powiedział, że przywilej targu wpłynął na to, że Łagów szybko się rozwinął. 

Stwierdził, że na dzisiejszej sesji  nie można podjąć decyzji o przeniesieniu 

targu bez opinii mieszkańców i osób handlujących. 

Temat należy przeanalizować, gdyż zdania odnośnie lokalizacji targu są 

podzielone. 

Pan Zdzisław Zwoliński zaproponował, aby zapytać mieszkańców na zebraniach 

sołeckich, czy są za   przeniesieniem targu na Wolę Łagowską. 

Pan Tadeusz Kotwa poinformował, że przebudowa targowiska w Woli 

Łagowskiej całkowicie zmieniła wizerunek targowiska. 

Przeprowadzone prace wpłynęły na lepsze funkcjonowanie placu targowego. 

Powstał obiekt administracyjno-socjalno-sanitarny, zadaszone wiaty handlowe, 

wyposażone w stoły handlowe oraz zadaszone wiaty dla zwierząt, 

przebudowane zostały drogi manewrowe oraz został wybudowany parking z 60 

stanowiskami postojowymi. 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że w modernizację placu targowego 

zainwestowane zostały duże środki i targowicę należy zagospodarować. 

Warunki są bardzo dobre, a plac targowy przystosowany do prowadzenia 

działalności handlowej. 

 

Pan Stanisław Rycombel powiedział, że jest zaskoczony wnioskiem 

przedłożonym w dniu dzisiejszym  Przewodniczącemu Rady Gminy. 

Zdaniem Pana Rycombla najpierw należy rozmawiać, a później wnioskować. 

 

Pan Marek Bartkiewicz Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że temat 

targowicy wraca od roku. 

Nie dzisiaj po raz pierwszy o tym mówimy. 

Głosy mieszkańców na temat przeniesienia targowicy są podzielone. 

Obecny plac targowy na ul. Iwańskiej nie spełnia żadnych wymogów. 
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Pan Józef Wójcik powiedział, że plac targowy z Rynku został przeniesiony 

tymczasowo na ul. Iwańską, do czasu wybudowania placu targowego w Woli 

Łagowskiej. 

Powstały piękne zadaszone miejsca do handlu, parkingi. 

Plac targowy na Woli Łagowskiej jest przystosowany do prowadzenia 

działalności handlowej. 

W plac targowy na ul. Iwańskiej trzeba dużo środków  zainwestować, aby 

można tam prowadzić działalność handlową. 

Pan Józef Wójcik poparł wniosek złożony przez radnego Tadeusza Kotwę. 

 

Pas Zdzisław Zwoliński powiedział, że przyjmuje argumenty, ale temat 

targowicy należy jeszcze przedyskutować. 

Powiedział, że obcokrajowcy wskazują nam, że im się opłaca u nas handlować. 

Naszych handlujących przenosimy na plac targowy w Woli Łagowskiej. 

Stwierdził, że nasi przedsiębiorcy na tym stracą. 

Zdaniem Pana Zdzisława Zwolińskiego należy ludzi zapytać np. przez 

przeprowadzenie ankiety. 

 

Pan Tadeusz Kotwa powiedział, że prowadził rozmowy z mieszkańcami. 

Plac targowy w Woli Łagowskiej jest przystosowany do prowadzenia 

działalności handlowej. Jest woda, kanalizacja, miejsca do handlu, parkingi. 

Decyzja jest trudna , ale jest to odsunięcie od Rynku tylko o 700 metrów. 

 

Pan Mirosław Duda poinformował, że kupcy sami pytają , dlaczego targ  jeszcze 

nie jest przeniesiony na Wolę Łagowską. 

Jest propozycja, aby plac targowy przenieść na  Wolę Łagowską i stąd wniosek 

przedłożony  na dzisiejszej sesji Przewodniczącemu Rady Gminy.  

 

Pani Halina Janowicz powiedziała,  że plac targowy powinien być w pobliżu 

centrum Łagowa, żeby ludzie mieli bliżej do handlu koszykowego. 

 

Pani Jadwiga Stopaj uważa, że w pierwszej kolejności należy wybudować 

chodnik w kierunku Woli łagowskiej, a później przenieść targ. 

 

Pani Izabela Garbacka –Łach zapytała, jakie jest stanowisko osób handlujących 

na tymczasowym placu targowym na ul.Iwańskiej. 

Poparła wypowiedź Pana Zdzisława Zwolińskiego, aby na dzisiejszym 

posiedzeniu nie podejmować tej uchwały. 

Zdaniem Pani Garbackiej- Łach należy wypracować wspólne stanowisko z 

kupcami z ul. Iwańskiej, gdyż część ludzi powiedziała, że na plac targowy w 

Woli Łagowskiej się nie przeniesie. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że decyzję o przeniesieniu targu należy podjąć. 
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Jeżeli będą protesty mieszkańców, zawsze można targ przywrócić. 

Nie możemy pytać kupców z innego terenu o to, co mamy robić na terenie 

naszej gminy. 

 

Pan Stanisław Rycombel powiedział, że przenosząc targ na ul. Iwańska obroty 

w sklepach spadły o 20%. 

Jeżeli przeniesiemy targ na Wolę Łagowską obroty w sklepach spadn ą o 50%. 

 

 

 

Pani Zofia Biesiada powiedziała, że nie można mówić, że przedsiębiorcom 

spadną obroty. 

Na wioskach jest handel obwoźny, małe sklepy przedsiębiorcy musieli zamknąć 

i nikt nie prowadził dyskusji na ten temat. 

 

Pan Wójt powiedział, że dochody z  placu targowego na ul. Iwańskiej są bardzo 

małe, a środki, jakie tam wkładamy są duże. 

Handlujący chcą wrócić na Rynek. 

Pan Wójt powiedział, że uszanujemy decyzję jaka zapadnie i będziemy 

obserwować. 

 

Pani Agnieszka Religa powiedziała, że jest za tym, aby plac targowy przenieść 

na Wolę Łagowską. 

Plac targowy jest przystosowany do handlu, a nie jest wykorzystywany. 

Warunki bardzo dobre zarówno dla handlujących, jak i kupujących. 

 

Pan Bogusław Siwonia zapytał, jakie opłaty będą musieli mieszkańcy uiszczać. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz  powiedział, że decyzje w 

sprawach opłat podejmuje Rada Gminy. 

Jest to temat do przeanalizowaniu na oddzielnym spotkaniu. 

Pan Przewodniczący powiedział, że musimy dbać o przedsiębiorców. 

Należy zrobić wszystko, aby kupców  zjechało się jak najwięcej. 

 

Pan Józef Wójcik powiedział, że jeżeli nie przekonamy handlujących, aby 

przenieśli się na  plac targowy w Woli Łagowskiej, wówczas będziemy myśleć 

o nowej lokalizacji placu targowego. 

 

Pani Krystyna Sikora powiedziała, że jest za przeniesieniem placu targowego na 

Wolę Łagowską. 

Targ na ul. Iwańską był przeniesiony na czas określony. 

Pani Sikora powiedziała, że nie widzi sensu utrzymywania targu na ul. 

Iwańskiej. 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Łagów Nr 

XLIII/238/13 z dnia 06 lutego 2013 roku w sprawie określenia regulaminu 

targowisk istniejących na terenie gminy Łagów przedstawił Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz. 

Uchwała w wyniku głosowania została przyjęta przy 10 głosach za, 1 głosie 

przeciwnym i 4 głosach wstrzymujących się. 

W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Pani Ewelina Łata, Pan Mirosław 

Duda, Pan Czesław Masternak, Pan Tadeusz Kotwa, Pan Wojciech Błosiński, 

Pan Jan Domański, Pan Waldemar Sitarski , Pan Bogusław Siwonia, Pan 

Stanisław Rycombel, Pan Józef Wójcik. 

Przeciw głosował Pan Zdzisław Zwoliński. 

Wstrzymali się od głosu radni: Pani Hanna Ozdoba, Pan Marek Bartkiewicz, 

Pani Izabela Garbacka – Łach, Pan Paweł Machul. 

/ uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

 

Pkt 7. Pan Bogdan Gierada członek Zarządu Powiatu podziękował Panu 

Wójtowi, Radzie Gminy za udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu 

Kieleckiego oraz za dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu. 

Droga, jaka zostanie wybudowana złagodzi skręt. 

 

Pan Zdzisław Zwoliński powiedział, że złagodzony zakręt drogi jest bardzo 

dobrą sprawą. 

Zwrócił się z prośbą o przejście dla pieszych naprzeciwko furtki i domu 

pogrzebowego. 

Przejście byłoby oznakowane,  widoczność lepsza i nie można byłoby w tym 

miejscu parkować samochodów. 

 

Pani Małgorzata Sitarz Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w roku ubiegłym 

wnioskowaliśmy o to przejście. 

Wniosek został zaopiniowany negatywnie. 

Będziemy ponownie wnioskować o to przejście. 

 

Pan Bogdan Gierada powiedział, że parking obok cmentarza wymaga remontu. 

W przyszłym roku zostanie wyremontowany. 

Zakończony został temat wypłaty odszkodowań za grunt  pod budowę chodnika 

na ul. Bardzkiej. 

Po 01 listopada odszkodowania będą wypłacane. 

Proponowana cena to 25zł/m
2 

i w tym kierunku będą prowadzone negocjacje z 

mieszkańcami ul.Bardzkiej. 

Pan Bogdan  Gierada poinformował, że w gminie Łagów radca prawny będzie 

udzielał darmowych porad prawnych mieszkańcom. 
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Jest to możliwe dzięki staraniom  Pana Wójta Pawła Marwickiego oraz zgody 

Zarządu Powiatu. 

 

Pan Mirosław Duda zwrócił się z prośbą o remont drogi w Czyżowie przed 

Świętem Zmarłych. 

Powstały dwa otwory w drodze przed drugim sklepem w Czyżowie. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy podziękował za położenie dywanika 

asfaltowego na odcinku 300m  między Lechówkiem, a Małacentowem. 

 

Pan Bogusław Siwonia zwrócił się z prośbą o wysypanie kupek piachu w 

sołectwie Garbacz –Zbelutka, aby w razie gołoledzi można było posypać. 

 

Pan Władysław Łata powiedział, że 300 metrów drogi powstało w kierunku 

Trzech Krzyży. 

Część drogi na swoim terenie zrobiła gmina Raków. 

Zwrócił się z prośbą o dokończenie drogi na naszym terenie. Jest to droga 

powiatowa. 

 

Pan Wojciech Błosiński powiedział, że droga przez Sędek od szkoły w kierunku 

Orłowin jest drogą powiatową. 

Zapytał, czy byłaby w przyszłości szansa, aby droga ta w jakiś sposób powstała. 

 

Pan Bogdan Gierada powiedział, że droga  jest faktycznie drogą powiatową i 

widzi zasadność budowy tej drogi. Podłoże jest dobre. 

Musimy porozmawiać z Nadleśniczym Nadleśnictwa Łagów w sprawie 

partycypacji w kosztach budowy tej drogi. 

 

Pan Bogdan Siwonia poinformował, że na drodze powiatowej Niwa-Kozłów 

nagminnie wysypywane są śmieci. 

Należy coś z tym zrobić. 

 

Pan Zdzisław Zwoliński podziękował za przekazanie pieniędzy dla 

stypendystów. 

Zaapelował do zebranych o włączenie się w kwestę na cmentarzu. 

Osoby, które chciałyby pomów w zbiórce pieniędzy na ratowanie nagrobków, 

mogą zgłaszać się i kwestować w dogodnych godzinach. 

Telefon do kontaktu 512 303 412. 

 

Pan Wojciech Błosiński poinformował, że zdewastowano kilkanaście znaków 

drogowych w Sędku Zwrócił się z prośba o odnowienie znaków. 

Znaki usytuowane są przy drodze powiatowej i drodze gminnej. 
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Pani Ewelina Łata w imieniu mieszkańców Gęsic podziękowała Panu Wójtowi 

za wykonanie i oddanie do użytku placu zabaw. 

 

Pan Waldemar Sitarski powiedział, że w furtce przy wejściu na cmentarz 

naprzeciwko Pani Prusek jest wysoko próg. 

Mieszkańcy proszą o obniżenie  progu. 

 

Pani Zofia Biesiada w imieniu swoim i mieszkańców podziękowała Panu 

Wójtowi za  wybudowanie drogi w sołectwie Melonek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Bartkiewicz poinformował, że Gmina 

Masłów zwróciła się z prośbą o dofinansowanie do  budowy pomnika Świętego 

Jana Pawła II. Pomnik będzie usytuowany w centrum Masłowa. 

Z wnioskiem o wsparcie finansowe zwrócił się także Komitet Olimpiady  

Biologicznej w Kielcach. 

Przedstawione  wnioski  radni  zaopiniowali negatywnie.  

 

Pan Stefan Maluszczak powiedział, że droga od Kirkuta w stronę Małacentowa 

jest za wąska. 

Zwrócił  się z prośbą o zabezpieczenie rowów, które mogą ulec zasypaniu , 

ponieważ obok rowów jest pastwisko. 

 

Pan Józef  Wójcik podziękował  za podjęte działania w kierunku budowy drogi 

do kopalni. 

Poinformował, że współpraca gminy z powiatem idzie w dobrym kierunku. 

 

 

 

        

         W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  

         Gminy podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady  

         XIV  sesji Rady Gminy Łagów. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Dolata                                                              Marek Bartkiewicz 
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